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Ritueel slachten  -  Controles

In het kader van de zesde staatshervorming werd de bevoegdheid inzake dierenwelzijn 
geregionaliseerd waardoor het Vlaamse Gewest sinds 1 juli 2014 bevoegd is voor deze 
materie. De bestaande regelgeving blijft echter van kracht tot een gemeenschap of 
gewest over wijzigingen of nieuwe regels beslist. Inzake dierenwelzijn impliceert dit dat 
de wet op het dierenwelzijn van 1986 (Dierenwelzijnswet) van kracht blijft tot er 
Vlaamse decreetgeving goedgekeurd wordt door het Vlaams Parlement en bekrachtigd 
wordt door de Vlaamse Regering.
 
Een steeds weerkerende discussie inzake dierenwelzijn is de problematiek aangaande 
het ritueel slachten. Op basis van de Dierenwelzijnswet wordt het ritueel slachten verder 
geregeld door een koninklijk besluit (KB) van 16 januari 1998. Dit KB stipuleert in 
artikel 5, § 1, 3° dat dieren die in een slachthuis worden geslacht, “voor het slachten 
bedwelmd moeten worden of onmiddellijk worden gedood”. § 2 van ditzelfde artikel legt 
vast dat dit niet geldt voor dieren die worden geslacht volgens speciale methoden die 
vereist zijn voor bepaalde religieuze riten.

Op vrijdag 12 september 2014 besliste de minister om het onverdoofd slachten op 
tijdelijke slachtvoeren in Vlaanderen te verbieden met ingang van 1 januari 2015. 
“Sinds een maand zijn we vanuit Vlaanderen bevoegd voor Dierenwelzijn. Dit is het 
moment om deze verantwoordelijkheid op te nemen en een einde te maken aan de 
permanente overtreding van de Europese regelgeving,” aldus de minister.

De dierenrechtenorganisatie GAIA reageerde met de mededeling dat “de beslissing van 
minister Weyts een stap in de goede richting is, maar GAIA wilt een algemeen verbod 
op onverdoofd slachten”. Vanuit de moslimgemeenschap weerklonken minder positieve 
geluiden.

1. In 2014 wordt het onverdoofd ritueel slachten op tijdelijke slachtvloeren nog 
toegestaan. 

In hoeverre wordt momenteel gecontroleerd en zal worden gecontroleerd of geen 
illegale slachten (thuis of op niet-erkende tijdelijke slachtvoeren) plaatsvinden op 
het grondgebied van het Vlaamse Gewest in 2014? Hoeveel personeel kan en wordt 
concreet ingezet om de reglementering ter zake te controleren? 

2. In 2015 zal het onverdoofd ritueel slachten enkel nog toegelaten zijn in de erkende 
Vlaamse slachthuizen. 



Hoe zal, naar volgend jaar, een controlebeleid ontwikkeld worden teneinde na te 
gaan of het wettelijk verbod op het onverdoofd ritueel slachten op tijdelijke 
slachtvoeren effectief nageleefd wordt? Graag enige toelichting hierbij.

3. De controles om te detecteren of de regelgeving inzake het onverdoofd ritueel 
slachten opgevolgd wordt, zullen worden uitgevoerd door een inspectiedienst 
(provinciale controle-eenheden van het FAVV) waarvan de mankracht niet 
onuitputbaar is. 

4. Hoe zal de minister, gelet op de beperkte mankracht van de inspectiediensten, er 
naar 2015 voor zorgen dat de controles op het naleven van het verbod aangaande 
het onverdoofd ritueel slachten elders dan in de erkende Vlaamse slachthuizen in de 
praktijk effectief en efficiënt zullen verlopen? 
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1+3. De tijdelijke slachtvloeren werden enkel gebruikt tijdens het Islamitisch Offerfeest 
dat dit jaar plaatsvond op 4 oktober. Zoals in het verleden berustten de controles 
op het verloop van het Offerfeest dit jaar voor wat de openbare orde betreft nog 
grotendeels bij de politiediensten, die daarbij ook klachten op sluikslachtingen 
voor hun rekening namen. Het toezicht op het slachtproces in de erkende 
inrichtingen gebeurde door dierenartsen die door de organisatoren van deze 
slachtplaatsen werden aangesteld. De supervisie op deze mensen en op het 
verloop van het slachtproces in de slachthuizen werd zoals de voorgaande jaren 
verricht door het Federaal Voedselagentschap (FAVV). Ik heb geen informatie 
over hoeveel personeel de verschillende bovengenoemde instanties voor deze 
controles hebben ingezet.

2. Vanaf 2015 zullen tijdelijke slachtplaatsen enkel nog erkend kunnen worden wanneer 
de dieren er voor slachting verdoofd worden. Onverdoofde slachtingen zullen enkel 
nog in de erkende slachthuizen kunnen plaatsvinden. De controle hierop zal in 
principe volgens de hoger beschreven procedures verlopen waarbij het in hoofdzaak 
aan de politiediensten en het FAVV zal zijn om klachten van sluikslachting te 
behandelen.

4. Er wordt momenteel gewerkt aan een samenwerkingsakkoord tussen het FAVV en de 
Gewesten voor de dierenwelzijnscontroles bij landbouwhuisdieren. Daar de 
gesprekken met het FAVV momenteel nog niet zijn afgerond, kan ik hier nog geen 
sluitend antwoord op geven.


